
 
 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 5. februar 2025 kl. 18.00-21.00 

Sted: Personalerummet, Lynge Skole 
Referat 

Afbud:  
 
Referat: 
 

0. Resultater af skolevejsundersøgelsen ved Hans og Maria fra Teknik og drift 
Se vedhæftede filer 

• Gennemgang af undersøgelse 

• Opklarende spørgsmål 

• Fremadrettet handlinger/ønsker 
 

1. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste møde. 
 

2. Orientering fra skoleledelsen. 
Ny lokalaftale for lærere og pædagoger i Allerød Kommune 
Kommunal kompetenceudvikling lærere/pædagoger i Allerød Kommune 2025-2028 
Sager fra BSU-dagsorden (To-voksen ordning og læringsmiljømidler) 
Klassedannelser for kommende børnehaveklasse ligger fast – 3 klasser med 24 elever i 
hver. 
Mini forældretilfredshedsundersøgelse er under udarbejdelse i Forvaltningen 
Orientering om Personalesituationen på LS 

 
3. Økonomi  

● Årsregnskab 2024 (Orientering) 
Lynge Skole har overholdt budgettet for 2024, har indhentet et stort 
underskud og kommer endda ud med et mindre overskud. 

● Ressourcetildeling til Lynge Skole 2025 (Orientering) 
TK gennemgik skolens ressourcetildelingsmodel. 

● Skolens budget 2025 – godkendes i skolebestyrelsen (Godkendelse) 
TK gennemgik sit budgetforslag. 
Skolebestyrelsen godkendte skolens budget uden yderligere bemærkninger 

 
4. Orientering fra medarbejderrepræsentanter.  

● Thomas U. og Marie Louise 
Der er vedtaget en ny lokalaftale/ en arbejdstidsaftale for lærere og 
pædagoger på Allerøds skoler, som træder i kraft august 2025. Der er flere 
forandringer og enkelte justeringer. En større forandring er at alle 
klasseteams skal have skemalagte klasseteammøder hver uge. En anden 
stor forandring er, at lærerne får en max. undervisningstid på 780 
timer/året, svarende til 26 lektioner om ugen i skoleåret. 
 



Vi har lige haft flexuge, hvor der var gang i spændende projekter på alle 
årgange. 
 

5. Orientering fra elevrepræsentanter. 
● Amanda 9A og Isabella 9A 
 

6. Orientering fra formand  
Formanden sendte en beretning ud kort før jul. Der har ikke været 
kommentarer på det efterfølgende. 

 
7. Folkeskolens kvalitetsaftale (afhængigt af hvad der er meldt ud fra udvalg og 

forvaltning i Allerød Kommune)  
Brev fra ministeren og parterne ”Sammen om skolen” (Mail 14/1-25) 
TK orienterer om aftalens indhold – samt hvornår de træder i kraft 
Er der vedtaget noget i Byrådet som får indflydelse på Lynge Skole 25/26? 
Drøftelse af mulighederne i folkeskole aftalen. 
Nye valgfag, juniormesterlære, udeskoledag osv. 
Ændret timetildeling 
Timebank: Hvad skal den bruges til? Hvis kun LS bestyrelse skulle bestemme det. 
Ledelsens involvering i medarbejdergruppen (4/2 + 20/2) 
Ledelsens involvering i elevrådet. 
TK orienterede om den nye kvalitetsaftale.  
Orienteringen blev taget til efterretning og drøftes igen på et senere møde.  
 
Tanja fortæller om erfaringer fra Esbjerg og Holbæk i forbindelse med forsøg om 
frihedsgrader og hvordan de er forvaltet. Tanja sender link, som tilknyttes referatet. 
 
Her er linket til hovedsiden: 
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-
kvalitetsprogram/frisaettelse-af-folkeskolen/inspiration-holbaek-og-esbjerg-kommune 
 
Og her er link til de konkrete initiativer: 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-esbjerg-kommune---
aktivitetseksempler-ifm--velfaerdsaftale.pdf 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-holbaek-kommune---
aktivitetseksempler.pdf 
 

 
 

8. Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen 
Låse på toiletter i indskolingen – gøres mere børnevenlige at åbne inden fra.  
Thomas sender opgaven videre til vores pedal og beder ham om at udbedre det, hvis det 
vurderes nødvendigt. Kirsten foreslår at klasserne sammen øver at låse toiletter. 
 
 

9. Høringsbrev vedrørende Ung Allerød 
Christian gennemgår 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/frisaettelse-af-folkeskolen/inspiration-holbaek-og-esbjerg-kommune
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/frisaettelse-af-folkeskolen/inspiration-holbaek-og-esbjerg-kommune
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-esbjerg-kommune---aktivitetseksempler-ifm--velfaerdsaftale.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-esbjerg-kommune---aktivitetseksempler-ifm--velfaerdsaftale.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-holbaek-kommune---aktivitetseksempler.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf24/dec/241213-holbaek-kommune---aktivitetseksempler.pdf


Bestyrelsen vælger ikke at sende høringssvar, men blot sende en kort ingen kommentarer 
fra Lynge skole 
 

10. Skolebus og de retningslinjer der er omkring dem 
Bestyrelsen har behandlet skolevejsundersøgelsen og ønsker på den baggrund at 
skolevejene omkring skolebusområderne genvurderes samt, at reglerne vedrørende 
børnenes og familierne brug af skolebusordningen genbesøges.  Som eksempel nævner 
skolebestyrelsen, at det ikke er muligt, at de børn der benytter skolebus kan have en 
kammerat med hjem. Det kan de ikke af økonomiske årsager.  
 
Det er meget ærgerligt for børnene (og der er god plads i busserne) – bl.a. set i lyset af 
intentionerne i den nye børne- og unge politik, herunder værdien af fællesskabets 
betydning, leg og læring.  
 
Samtidigt kan elever i 8. og 9. klasse kun benytte skolebussen i vinterperioden, hvilket 
skolebestyrelsen ikke synes giver mening.  
 
Skolebestyrelsen beder derfor om, at Byrådet genovervejer både, at de elever som er 
berettiget til skolebus får mulighed for at benytte skolebus hele året, samt at det bliver 
muligt for børn der bruger skolebussen kan få mulighed for at tage en kammerat med 
hjem. 
 

11. Skolefotograf  
Frandsen – Drone tilbud 
Fokus Fotografi – ny fotograf lidt billigere end nuværende.  
Formanden undersøger prisforskel og taler i øvrigt med Frandsen om kvaliteten i år. 
 

12. Skolebestyrelsesmøder fremadrettet 
Et bestyrelsesmedlem ønsker en drøftelse af, hvordan vi gør vores udskolingselever klar til 
at forlade folkeskolen og starte på deres ungdomsuddannelser. Hvordan sikrer vi at 
eleverne tager ansvar for egen læring? Hvordan kan vi hjælpe dem med det? Hvordan 
forbereder vi dem bedst muligt i forhold til arbejdskultur, opgavemængde og det øgede 
elevansvar de selv har. 
 
Skolebestyrelsen besluttede at alle skolebestyrelsesmøder kl. 18-21 bliver med mad. 

 
13. Evt. 

 
Mødet sluttede kl. 21.30 


